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   Protokół Nr 9/2015 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska,  

Gospodarki Komunalnej, Handlu i Usług  Rady Gminy Ryjewo  

 z  dnia 28 września 2015 roku  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

1. Pan Sławomir Słupczyński       - Wójt Gminy Ryjewo 

2. Pani Dorota Cipkowska          - Zastępca Wójta Gminy Ryjewo 

3. Pani Małgorzata Zdunek          - Skarbnik Gminy 

4. Małgorzata Kubic              - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                - Kierownik Referatu Organizacyjnego  

 

Przewodniczący Komisji powitał zebranych na posiedzeniu oraz przedstawił tematykę obrad. 

 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Działalność służb weterynaryjnych na terenie gminy Ryjewo w roku bieżącym.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję.  

3. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Działalność służb weterynaryjnych na terenie gminy Ryjewo w roku bieżącym.  
 

 Z uwagi na obowiązku  służbowe na posiedzenie nie przybył Pan Michał Sinkiewicz – lekarz 

weterynarii.  

 

Ad.2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

 

- Projekt uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kwidzynie na 

kadencję w latach 2016-2019 przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który 

poinformował, iż zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądów powszechnych, Rady Gminy 

wybierają kandydatów na ławników ze zgłoszeń, które wpłynęły do Urzędu do dnia 30 

czerwca. Zgłoszona została jedna kandydatka Pani Małgorzata Soczyński i uzyskała ona 

pozytywną opinię Zespołu powołanego przez Radę, do zaopiniowania kandydatury. Podczas 

sesji odbędzie się głosowanie tajne, które rozstrzygnie, czy Pani Małgorzata Sobczyńska 

uzyska mandat ławnika.  
 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

  

- Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu 

przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż jeden z uczniów z 

terenu Gminy Ryjewo od września tego roku uczęszcza do tzw. OHP czyli gimnazjum 

z nauką zawodu. W związku z tym Starostwo, z uwagi na nieujęcie tego ucznia w 

sprawozdaniu do subwencji oświatowej wystąpiło do nas z prośbą o pomoc w 

sfinansowaniu nauki tego ucznia w okresie od września do grudnia tego roku.   

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 
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- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr VII/43/15 Rada Gminy Ryjewo z dnia 

27 maja 2015r.w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do 

prac związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości 

położonych na obszarze Gminy Ryjewo ze środków pochodzących z dotacji 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku z 

udziałem środków udostępnionych przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż 

Regionalna Izba Obrachunkowa nakazała wprowadzić zapis, dotyczący konieczności 

przedstawiania zaświadczeń lub oświadczeń o otrzymanej pomocy de minimis w 

rolnictwie albo rybołówstwie.  
 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

Gminy Ryjewo na lata 2015 – 2019 przedstawiła Pani Małgorzata Kubic, która 

poinformowała, iż zgodnie z wymogiem ustawowym, samorządy muszą  przyjąć 

program ochrony zabytków znajdujących się na terenie gminy. Podstawą  do wykonania 

programu opieki nad zabytkami w gminie Ryjewo było wykonanie przede wszystkim kart 

gminnej ewidencji  zabytków, które dały pogląd na stan  i  liczebność obiektów zabytkowych 

oraz wykorzystanie  kart rejestrowych Pomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

w Gdańsku. Celem opracowania jest określenie podstawowych kierunków działań i zadań na  

rzecz ochrony  i opieki nad zabytkami gminy Ryjewo. Program Opieki nad Zabytkami ma za 

zadanie inicjować, wspierać i koordynować  prace z dziedziny ochrony zabytków i krajobrazu 

kulturowego oraz upowszechniać a także  promować ochronę dziedzictwa kulturowego tego 

terenu. Jest on także  podstawą współpracy między samorządem gminy a właścicielami 

obiektów zabytkowych oraz Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. Rozwijanie 

współpracy w kolejnych latach powinno przynieść  społeczności gminy Ryjewo wymierne 

korzyści w zachowaniu dziedzictwa kulturowego dla przyszłych pokoleń.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 

 

- Projekt uchwały w sprawie ustanowienia jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia 

trzeciego kolejnego dziecka w 2016 r. przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który 

poinformował, iż w tym roku weszły w życie tzw. karty dużej rodziny. Karty te 

uprawniają rodziny w których jest min. troje dzieci do różnego rodzaju ulg. Niestety 

gmina Ryjewo z uwagi na fakt, iż nie posiada ani teatru, kina czy też pływalni, nie jest 

w stanie w żaden sposób pomóc takim rodzinom. Dlatego wraz z Panem Adamem 

Mączyńskim chcemy właśnie poprzez przekazanie jednorazowego zasiłku tzw. 

becikowego na trzecie i kolejne dziecko wspomóc takie rodziny. Proponujemy by była 

to kwota 500 zł lub 1.000 zł. Chcemy na początku wprowadzić ten zasiłek na rok 2016 

by zobaczyć czy pomoc oferowana w ten sposób ma sens, czy może należy rozwiązać 

to w inny sposób. 
 

Członkowie Komisji jednogłośnie uznali, by wysokość zasiłku wyniosła 1.000 zł. 

Jednocześnie Radny Piotr Kurach zasugerował, bu nie wprowadzać tego zasiłku dopiero od 

2016 roku, tylko w momencie wejścia w życie uchwały, jeszcze w tym roku.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 
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- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015 przedstawiła 

Pani Małgorzata Zdunek, która poinformowała, iż zmiany dotyczą przeniesienia 

drobnych kwot w zadaniach sołectwa a także z uwagi na sugestię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej zmiany działu i rozdziału w jakim znajdowało się zadanie dot. 

pomocy dla miasta Kwidzyn.    
 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwał. 

 

Ad.4. Sprawy bieżące. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Do Urzędu Gminy wpłynęła informacja od Pana Jarosława 

Krupy dotyczący planowania budowy inwestycji polegającej na budowie instalacji do 

przetwarzania odpadów biodegradowalnych na działkach położonych w miejscowości Mątki. 

Inwestycja polega na budowie kompostowni odpadów zielonych i innych odpadów 

ulegających biodegradacji wraz z infrastrukturą towarzyszącą.  Zgodnie z wymogami 

inwestor musi wykonać dokumentację w tym raport oddziaływania na środowisko. Działki, w 

miejscowości Mątki są położone w znacznej odległości od zabudowań mieszkalnych więc nie 

ma niebezpieczeństwa, że inwestycja będzie oddziaływać negatywnie na gospodarstwa 

domowe.  

 

- Radni na tym etapie nie wnieśli uwag do planowanej inwestycji.  

 

Przewodniczący Komisji: Przy drodze wojewódzkiej nr 605 w Rudnikach  jest konieczność 

wycięcia zakrzaczenia.  Pan Pyrka wystąpił do mnie z pytaniem kiedy będzie remontowania 

droga gminna przy jego gospodarstwie? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Droga ta jest w bardzo dobrym stanie i nie wymaga remontu.   

 

Przewodniczący Komisji: Co ze sporna drogą przy wale? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Niestety,  ale  musimy wynająć geodetę, który na nowo 

wytyczy ta drogę, bo na chwile obecną trudno jest ustalić jak ona właściwie przebiega.  

 

Przewodniczący Komisji: Proszę po raz kolejny o przestawieni źle ustawionych znaków z 

nazwami miejscowości na dolnym terenie.  

 

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim za udział 

w spotkaniu i zamknął posiedzenie.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

Roman Szaflik 

 

 


